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Izjava socialističnih 
držav: Konec agresije!

SEDEM EVROPSKIH SOCIALISTIČNIH DRŽAV 
ZAHTEVA UMIK IZRAELA ZA ČRTO PREMIRJA

Sejem tehnike v Beogradu je odprl prdesednik republike tov. Tito. Ogledal si je tudi naš 
razstavni prostor — na sliki: šef propagandnega oddleka RIZ tov. Ignac Hogge razkazuje 
Titu eksponate vseh treh podjetij poslovnega sodelovanja

Trajna vez v socialističnem napredku

Voditelji partijskih vlad socialističnih držav so na se 
Stanku dne 9. junija v Moskvi podpisali izjavo, s katero, 
obsojajo izraelsko agresijo in izrekajo vso podporo 
arabskim državam. Sestanka se je poleg ostali vodite
ljev komunističnih in delavskih strank in vlad evrop
ski socialističnih držav udeležil tudi predsednik ZKJ in 
predsednik SFRJ Josip Broz-Tito ter član predsedstva 
CK ZKJ Vladimir Popovič.

»Partijski in državni vodi- V boju proti imperializmu, 
telji so preučili položaj na ža svobodo, neodvisnost, ce- 
Šrednjem vzhodu, ki je na- lovitost svojega ozemlja, za 
stal z izraelsko agresijo, kate- neodtujljivo suvereno pravico 
ra je bila rezultat dogovora do samostojnega reševanja 
določenih imperialističnih sil, vseh vprašanj lastnega no- 
predvsem ZDA, proti arab- tranjega življenja in zunanje 
skim državam. politike narodi arabskih dr-

Udeleženci sestanka so iz- žav branijo pravično stvar, 
menjali mnenja o nujnih Narodi, socialističnih držav 
ukrepih za ustavitev agresije so povsem na njihovi Strahi, 
in preprečitev njenih posle- Narodi ZAR in vrsta dru- 
dic, ki so nevarne za splošni gih arabskih držav so dosegli 
mir. zadnja leta velike zgodovin-

Udeleženci sestanka meni- ske zmage pri obrambi na* 
jo, da je nujno potegniti cionalne neodvisnosti in svo- 
ustrezne zaključke iz dejstva, bode. Uresničili so važne so
da se Izrael ni podredil skle- čialne spremembe v interesu 
pu varnostnega sveta in ni delovnih množic, 
ustavil vojaške- akcije proti Izražamo prepričanje, da 
arabskim državam. Okupaci- bodo njihovi dosežki ohranje- 
ja ozemelj arabskih držav s ni in da se bodo naDredni Dllzno 3U voaunin preasiav- menjavo informacij o znan
k a m  izraelskih čet bi bila “ žimi okrepili ne glede na nikov obeh podjetij in povab- P f ^ m k  odbora^za^koope- | ...... g g

Podpisana pogodba med VVB »Elektro- 
apparate« Berlin in ZP »ISKRA«

Po večmesečnih posvetovanjih in pripravah je mi
nuli torek napočil veliki dan za podjetji VVB 
ELEKTROAPPARATE iz Berlina in našo ISKRO. Ta 
dan sta namreč obe podjet ji sklenili dolgoročno po
godbo o tesnem medsebojnem sodelovanju in de
litvi dela, ki bo v prihodnje osnova za široko poslov-
no-tehnično ekspanzijo združenih podjetij na tako ^eeializaciji proizvodnje ne
imenovana tretja tržišča. dalJ« uvedbo moderne tehn°-

sklenjene pogodbe in kaki 
šen pomen bo imela 'za 
bodoči razvoj podjetij. 
Pogodba vsebuje 13 čle
nov’ in določa sodelovanje! 
pri standardizaciji, tipizaciji 
in unifikaciji izdelkov, sode
lovanje pri razvojno kon
strukcijskem delu. ’ zlasti pri

predsednik UO logi je v proizvodnjo, delitev
V Klubu poslancev se je jan Japelj, ”  in specializacijo medsebojnih

vHra-ln v ■forP'!?- ob 11 uri 'nri— ZP inz. \ J ozg Baunisn,  ̂qit6K— • _ .. .zoraio v loreK ou ±±. un  ¿ju l j  proizvodnih programov, iz-
bližno 30 vodilnih predstav- tor PSO Metod Rotar kot

izkoriščena za ponovno vzpo- težave, ki se pojavljajo na 
stavljanje tuje kolonialne vla- poti arabskih narodov, 

avirie. V tem težkem času ža dr-9. junija so izraelske čete 
ne glede na to, da je sirska žave arabskega vzhoda, socia

listične države izjavljajo, da

... . , »Ti«i)A'wm stveno . razvojni, dejavnosti 
ljenih novinarjev vseh- po- racije, ire or ■ ter pod določenimi-pogoji iz-
membnejših časopisov.v dr- Ivo Rlešmk, direktor IN- ¡nformar:n o liren-
žavi in RTV. Poleg glavnih STRUMENTOV Albin Jen- ^  in patenUh
direktoriev so nrisostvovali Sterle, d irek to r o b ra ta  STI- pd irek to rjev  so p iso _ ^-A L  P a v e l Kryš,tu fek, bivši Na podlagi delitve dela ja

direktor ISKRE Silvo predviden tudi volumen bo- 
doče izmenjave proizvodov, ki

svečanemu podpisu s
vlada dala izjavo o preki- VVB BLEKTROAPARATE še g e 
nitivi ognja, organizirale novo v ce ° 1 lr} popo noma so- ¿ehnični direktor Werner Que- Hrast in drugi. hrv rinseooi ™ iPtn larn vrtvi-

.ofenzivo na sirski meji ter J' a.rne. Z nji ovo pravic . ¿nau, direktor izvoza Werner Najprej sta gen. direktor- . |  ....
barbarsko bombardirale sir- borbo m da bodo poma" Hille, s strani Iskre pa ja Wolfgang Böhme in Via- no®1;. 2,5 milijona d^arjev,
ska mesta. (Dalje na 6. strani) predsednik DS ZP inž. Mar- diniir Logar podpisala vsak P e  e . , . . a s n e ê  ' }' ' pa'  1 ’ *■ uiiiiiL —uoa y Ig___ M  ze 4 milijone dolarjev. Zaradisvo izvod dolgoročne pogod- , , , . , . , ., ( . . j e  • potrebnega soglasja vlad t. j.be m si iu izmenjala. Sledu fr f. , , ... . 3 . , . Nemške demokratične republ i e  nato krajši nagovor obeh ... m  T , m  /  ,J , , s  .. . _, - like m Jugoslavije pn mdu-v katerem sta oživela zgodo- °

vino dosedahjih' stikov, oziro
ma potek osemletnega sode-

strijski kooperaciji obeh 
združenih podjetij bo pogod
ba Veljavna šele s 1. 'I. na-
slednjega leta in bo'trajalanje sukah .hadaije pomemb- 8 let, seveda pa jo bo mož-nost bodočega razširjenega gB g g g  otëkom podalj^ ti.

medsebojnega sodelovanja 
ter delitve déla na področju 
stikalne, zaščitne in merilne

Sledil je nato obširen raz
govor z novinarji. Na različna

, _ . . . .  , M  vprašanja sta še podrobnejeanalogne .tehnike, kar naj bi „ ____: , , _ , ,.odgovarjala oba generalna di- v političnem oziru krepilo , . . - .‘V - ' ■ , j  rektorja vsak za svoje pod-tudi socialistično misel med „.....................  roč je.
Celotni podpis pogodbe in 

delno tudi novinarsko konfe-

obema prijateljskima dežela
ma.

Po obvezni zdravici gen.
direktorjev za dober .uspeh renco je posnela na trak RTV 
bodočega razširjenega sode- Ljubljana. Informacijo o pod- 
lovanja so prisotni nato po- P*511 , pogodbe smo zasledili 
sedli - v sosednji dvorani in mdo v TV obzorniku še.isti 
pričela se jd predvidena ti- t a0' dn kasneje v .dnevniku 
skovna konferenca za povab- zy®znega TV programa, Ste* 
Ijene novinarje. Predsednik vdne * komentarji o

. odbora za kooperacije direk- P°.®odbi, pa ®®stavdo 11 
Po podpisu dolgoročne pogodbe med podjetji VVB Elektroapparate Berlin In »Iskro«. Po- tor Metod Rotar je obrazlo- Prisotnla novinarjev, 
godbo podpisujeta gen. dir. Wolfsane Bbhtne in Vladimir Ixitrar žd najprej podrobnosti Marjan Kralj



Kako je potekala nabava v maju
Po poročilu »Nabavne organizacije« 

ni bilo bistvenih zastojev pri preskrbi 
materialov železne metalurgije. Na
sprotno, dobave od domačih proizva
jalcev so se v minulem mesecu precej 
izboljšale.

Železarna Jesenice je s pošiljkami na 
tekočem, razen z nekaterimi dimenzi
jami vlečenih žic v palicah in vlečenih 
jekel, za katere, kot trdijo, obrat hlad- 

-ne predelave ni pravočasno prejel pol
izdelkov iz oddelka vroče obdelave. 
Dobave hladno valjanih trakov, dina
mo pločevine ter ostalih vlečenih in 
valjanih jekel pa prihajajo na skladi
šča v dogovorjenih rokih.

Železarna v Štorah je tudi že doba
vila za drugo trimesečje valjana plo
ščata jekla, ki jih zlasti potrebuje 
AVTOELEKTRIKA, medtem ko se je 
poskusna dobava vlečenega profila za 
»polove čevlje« zavlekla zaradi pozne 
dobave -orodja iz Češkoslovaške in del
no tudi okvare na orodju za predvle- 
čenje.

Železarna Ravne v maju ni sprejela 
naročila za dobavo jekla »Invar« pre
mera 2,6 mm za tovarno v Otočah. To 
jeklo j e , N-O- naročila in pravočasno 
prejela od Metalurškega inštituta v 
Ljubljani, koder ga bo tudi v prihod
nje naročala.
Pri panogi neželezne metalurgije so 
dobavitelji bakra dobili od Zveznega 
urada za cene odobritev za 8 % višjo

ceno izdelkom. Višja cena je sedaj pri 
vseh izdelkih enaka.

Precejšnje težave ima NO še vedno 
z dobavami aluminijevih trakov iz to
varne BORIS KIDRIČ - Ražine. Tudi 
kvaliteta teh trakov še vedno ne ustre
za našim potrebam. NO predvideva 
obisk v tovarni, ki naj bi odpravila to 
pomanjkljivost.

Preskrba elek-tromateriala zlasti laki
ranih žic poteka v redu, tako, da ima
jo tovarne za delo dovolj žic in vseh 
dimenzij. Ker so se lakirane žice, po
sebno nekatere dimenzije zelo podra
žile, ima sedaj NO pogovore s tovar
nami ELKO in FKS glede znižanja cen.

Uvoz reprodukcijskega materiala in 
surovin je iz meseca v mesec bolj 
umirjen. Dinamika je bila letos takšr 
na: (vrednost uvoza v %;. januar 1967 
= IGO %); januarja 100 %, februarja 43, 
mar-ca 62, aprila 60, maja 57 %. Kumu
lativni plan uvoza je bil izvršen s 

. 134,36 %.
Pregled gibanja zalog materiala in 

surovin kaže podobno kot«vsak mesec 
ponovno povečanje in sicer v maju za 
2;,733.381 N dinarjev. Velike zaloge in  
negativna bilanca pri vezavi uvoza za 
izvoz pa kažejo na zelo resno krizo pri 
nadaljnji preskrbi materiala iz tujine 
in resno skrb, če so nakopičene zaloge 
res sortirane glede na planirano pro
izvodnjo.

Marjan Kralj

Pred izdelavo dolgoročnega 
koncepta gospodarskega razvoja 

naše republike

Iskra na sejmu v Hannovru
Na vsakoletnem sejmu v 

Hannovru, kj je največji te 
vrste v Zahodni Nemčiji in 
verjetno tudi v Evropi, se 
zbere vsak» leto malone vsa 
evropska elita industrijskih 
proizvajalcev. Sejem prika
zuje dejansko industrijski 
napredek leta s številnimi 
konstrukcijsko in oblikovno 
novimi izdelki, ki nakazujejo 
nekako smer razvoja v na
slednjem razdobju in so 
predmet nato tudi široke 
prodajne kampanije.

Prav zaradi izredne po
membnosti na sejmu sodelu
je že. vrsto let tudi naše 
Združeno podjetje. Lani je 
obsegal naš razstavni pro
stor 25 m2, letos je bil že ne
koliko večji Na 36 m? je naš 
aranžer Tone Kurent razsta
vil le izdelke za katere je so
dila izvozna operativa, da so 
pomembni za morebitni iz
voz na konvertibilno področ
je. ,
' Tik ob našem razstavnem 

prostoru je razstavljala Jsl 
iz Niša, H jo  je  zastopalo 
izvozno podjetje JUGOELEK- 
TRO. Na 14 m2 je razstavila 
elektronske elemente kot 
polprevodnike, stir-ofleksne 
kondenzatorje in podobno. 
Po zagotovilu sejemske 
uprave pa bodo prihodnje 
leto dodelili našemu podjet
ju še ta prostor, ki ga je 
letos koristila El.

O poslovnem uspehu v 
Hannovru (trajal je od 29. 
aprila do 7. maja) sem se 
pogovoril z  vodjo izvoznega 
regio na na PSO in predstav-

nikom našega podjetja na 
sejm-u tov. Francom Žurma- 
nom. Povedal je, da direkt
nega' poslovnega uspeha - na 
sejmu ni bilo in ga tudi ni
so pričakovali. Šlo je bolj. za. 
kontinuirani nastop1, -ki 
ustvarja podjetju renome in 
vspostavlja poslovne stike z 
najrazličnejšimi partnerji na 
področju prodaje in koope
racije. V tem smislu je le
tošnji naš nastop na sejmu 
uspel in si nadejamo v pri
hodnje .več zaključkov in zla
sti sodelovanja z drugimi po 
proizvodnji sorodnimi pod
jetji- ..

O vtisih s. sejma je tov. 
Franc Žurman pa-Vedai, da 
je čutiti letos manjše zani
manje obiskovalcev za /no
vosti, v poslovnem sv-etu. pa 
veje izredna previdnost pri 
poslovnih odločitvah in na
ročilih. Važna novost je, da 
so se dobavni roki velepro- 
izvajalcev elektronskih ele
mentov skrčili od prejšnjih 
treh mesecev na . dobave iz 
skladišča in, da je čutiti iz
reden pritisk ha cene. Gospo
darska reforma zajema torej 
tudi ostali svet in ne samo 
našo -državo.

M. K.

Na seji Izvršnega sveta 
SRS 1. junija je predsednik 
Izvršnega sveta tov. Stane 
Kavčič imel zelo tehtne be
sede glede razvoja gospodar
skega koncepta Slovenije. Po
trdil je ugotovitev, da trenut
no nimamo dolgoročnejšega, 
bolj izdelanega, jasnejšega 
koncepta o gospodarskem 
razvoju Slovenije. Ta ugoto
vitev nam mora biti izhodi
šče in naloga za bolj sistema
tično delo v bodoče.

Ko v nadaljevanju obravna
va ekonomske poglede glede 
razvoja gospodarstva-v naši 
republiki, pravi, da imamo 
na tem področju neverjetno 
mnogo »valovnih dolžin«, ve
liko pestrost in polno proti
slovij, zato tudi rešujemo 
stvari od danes do jutri. 
Človek razume, da vlada pe
strost pri konkretnih rešit
vah; to je povsem normalno 
in prav. Huje je to, da vlada 
neenotnost v načelnih stali
ščih, pri kriterijih, pri per
spektivnih pogledih. To do
kazuje, da je nujno spraviti 
naša razmišljanja; odločitve 
in koncepcije na enoten eko- 
nomsko-pohtični imenovalec.

Tov. -Kavčič nadaljuje;. »Sto
jimo pred dvema temeljni
ma nalogama: prvič,, na pod
lagi sedanjih reformnih načel, 
na temelju današnjih in bo
dočih gospodarskih spoznanj 
(upoštevajoč dolgoročni raz
voj gospodarstva pri nas in v 
svetu, posebej pa še: v Evro
pi) moramo napraviti teme
ljito analizo o tem, kaj ima 
v našem gospodarstvu per
spektivo;, kaj bi bilo treba 
gojiti, razvijati, pospeševati 
in kam potem denar smotrno 
vlagati. To bi tudi pokazalo, 
od česa se moramo začeti 
poslavljati, kaj nima per
spektive, kaj moramo opu
stiti.. Ljudem pa bi morali 
jasno povedati, kaj hočejo in 
zakaj. Na pretekli seji smo, 
recimo, sprejeli- mikroeko-

nomsko odločitev, da premo
ga ne bomo vplinjevali. To ' 
je samo ena odločitev, zdi se 
mi pa, da bi jih morali sto
riti še več, morali bi napra
viti indeks potrebnih mikro- 
ekonomskih rešitev.

Druga naloga: Ob razpra
vah o gospodarski usmeritvi, 
ob konkretnih znanstvenih 
analizah in ob praktičnih go
spodarskih odločitvah' bi mo- 
rali graditi našo ekonomsko 
enotnost, neko slovensko na
cionalno ‘gospodarsko ideolo
gijo, če lahko tako nečem, ki 
bi imela svoje mesto v Jugo
slaviji in v Evropi, M bi bila 
trdno povezana s oelotnim 
jugoslovanskim prostorom in 
jugoslovanskim gospodarskim 
sistemom. Iz take osnove bi 
morali vznikati novi. krite
riji in spoznanja o našem 
ekonomskem razvoju. Zdi' se 
mi, da bi moral biti to naj
bolj globalen projekt, ki se 
ga moramo čimprej lotiti.«

Na podlagi vseh teh izva
janj vidimo, da stojimo pred 
zelo važno in pomembno na
logo za razvoj gospodarstva 
naše. republike. Ne smemo 
sioer misliti, da na tem po
dročju še nič ni narejenega. 
Vsekakor že obstajajo dolo
čene: stvari, ki bodo pripo
mogle ž dodatnimi študijami 
in gradivi strokovno pripra
viti zaželen gospodarski kon
cept razvoja naše republike. 
Jasno je, da bo sestav kon
cepta zahteval celo vrsto stro
kovnih študij, sodelovanje 
upravnih, znanstvenih insti
tucij. ter gospodarskih orga
nizacij m da bo to trajalo 
dalj časa. Ta koncept bo zelo 
važen za nadaljnji gospodar
ski razvoj, naše republike, 
katerega gospodarstvo pogre- - 
ša in tudi brez katerega si 
razvoj nekega modernega go
spodarstva ne moremo zami
sliti. ■

G. P.

Tako se je predstavilo naše podjetje na sejmu v



Še letos elektronski center
Združeno podjetje ISKRA tik pred zgodovinsko odločitvijo. 
»DA« oziroma »ME«, ki mora biti izrečen do konca meseca, bo 
v marsičem vplival na nadaljnji razvoj ZP ISKRA ter njenih 
organizacij. ELEKTRONSKI SISTEM — namenjen ISKRI —  
bomo najprej videli na sejmu elektronike jeseni v Ljubljani.

Problem predstavljajo kadri.
Vse je pripravljeno za počtpis pogodbe za nabavo sodob
nega, visoko produktivnega elektronskega centra za obde
lavo podatkov med ZP ISKRA in ameriško firmo CON- 
'TROL DATA CORPORATION. Ponudba je sorazmerno ze
lo ugodna. Poleg nabave naprav je predvideno širše; sode
lovanje z omenjeno firmo. Prihodnji teden se bodo naši 
strokovnjaki udeležili prvega seminarja v Frankfurtu. Vir 
dez je, da bo ISKRA končno le krenila novo pot, kajti ta 
■ukrep pomeni’velik preokret za ekonomiko in poslovanje 
podjetja. Ta korak bo povzročil številne korenite spre
membe, ki bodo v veliko in trajno korist celotnega ko
lektiva.

trov bi moral vsak sam v ce
loti preskrbeti za vzgojo ka
drov, ki pa je v Jugoslaviji 
še popolnoma nedognana za
deva, zavisna..zlasti od doba
vitelja in od inozemstvi 
sploh.

PROBLEM ŠTEVILKA 1:
KADRI
čeprav so elektronske na

prave najbolj dovršene, kar 
sploh zmore sodobna znanost 
in tehnika in čeprav jih po
gosto imenujemo celo elek
tronski »možgani«, sô  vendar
le. mrtva • stvar, ki ne more 
izvršiti niti . najmanjše nalo
ge, če je ne upravlja' ČLO
VEK. Uspeh ali neuspeh v ce
loti zavisi od kadrov, ki bodo 
zaposleni — direktno ali dndi- 

liektho — na področju Obde-

' ELEKTRONSKI CENTER 
CDC 3150

da bi obratovanje pričelo 
eimprej.' . Prihodnji teden 
odide pet. naših strokovnja
kov 'na prvi uvajalni tečaj v 
Frankfnrt/M. Po podpisu po

voje  in Sicer na treh področ- I l i  ¡ ¡ | | |  M M  . ggMil zadostno število vseh^strokov-!

no. V primeru večih centrov 
z različnimi rešitvami in raz
lično dokumentacijo bi bilo 
treba uvajati posebne postop
ke za ZP, kar predstavlja do-, 
datne .stroške.

Optimalne rešitve za 
podjetje kot celoto pogosto 
ležijo izven optimalnih reši
tev za posamezno tovarno, 
tj. da se obe ne pokrivata. V 
primeru večih malih centrov jave podatkov na .napravah, 
taka odkritja sploh niso mo- Res je> da so naprave po-

Naše podjetje se že dalj 
časa pogaja s. firmo CDC za 
medsebojno poslovno sodelo-

jlh: na proizvodnem, komer
cialnem in na področju ob
delave podatkov z. ustanovit
vijo EC ISKRA. Napravo 
CDC .315(1 je firma ponudila 
pod : najugodnejšimi pogoji. 
Poleg, izredno znižane cene 

'nudi fir-ma še brezplačno iz
obraževanje kadrov in orga
nizacijsko- pomoč pri uvaja
nju avtomatizirane obdelave 
podatkov. V zadnjem času so 
pospešeno tekle priprave v 
zvezi s podpisom pogodbe za 
ustanovitev EC.. Trenutno —

bjakov, M bodo pozneje lah
ko nadaljevali izobraževanje 
tako naših kakor tudi stro
kovnjakov eventualnih bodo
čih- kupcev.

goca.
— Naj večji, problem pa je 

vsekakor, v kadrih,; ki jih 
irnbmo izredno malo in bi 
koncentracija. teh predstav
ljala spet najracionalnejšo re- matizaciji 
šitev. V primeru malih; cen-, liko večje

polnoma avtomatizirane in 
da kot take potrebujejo le 
minimalno število ljudi, ki 
jih direktno upravljajo-. Ven
dar pa — kot pri vsaki avto- 

- je potrebno to- 
števrlo ljudi, ki

jim pripravljajo delo. Te pri
prave pa morajo zajeti ce
lotno podjetje v vseh njego
vih delih, prav do poslednje
ga delovnega mesta. Njih 
število bo precejšnje in mno
gi se bodo morali prekvalifi
cirati.

Znano je dejstvo in povsod 
v literaturi še to navaja, da 
so pri uvajanju elektronske 
obdelave podatkov najprimer
nejši tisti kadri, ki 'so pred 
tem že delali ali delajo na po
dročju obdelave podatkov po 
sistemu luknjanih kartic.

Na splošno je strah pred 
brezposelnostjo neosnovan, 
kajti naprave, če bi prinašala, 
brezposelnost, he bi pomeni
le'napredka za podjetja..

ZAKLJUČEK
Stojimo pred VELIKO OD

LOČITVIJO, ki bo naše pod
jetje, usmerila na : novo .pst 
k hitrejšemu in trajnemu na
predku, ki nam bo omogočil 
poslovanje dostojno podjetju 
našega ranga.

J. M.

DILEMA: ENA VEČJA
■NAPRAVA
ALI VEČ MANJŠIH?
Z ozirom naBokacijo or

ganizacij ZP ISKRA se resno 
postavlja vprašanje: ali je 
sploh umestno v naših raz-. 
merah formirati osrednji

Proizvodnja januar-maj 1987 v »Aparatih«

če se bomo držali dogovor- center, ali ne bi bilo morda
uspešneje, da'se ustanovi več 
manjših naprav v tovarnah?.. 
Odgovor na tako vprašanje , 
nikakor ni enostaven in le, 
defajln-ejša analiza nam- lah
ko- nanj odgovori zadovoljivo. 
Pri: takem presojanju je treba 
imeti pred očmi. naslednje: 
okoliščine:

V letošnje poslovno leto je kolektiv tovarne električnih 
aparatov startal z uspešni» zaključkom preteklega leta, 
saj je bil lanskoletni proizvodni plan visoko presežen, 
prav tako pa so bili več . ali manj ugodni tudi vsi eko
nomski kazalniki vezani na to proizvodnjo. Takšni re
zultati so kolektiv nedvomno obvezali, da tudi v letoš
njem letu vloži- vse svoje Sile za izpolnitev planskih 
nalog in za doseg vsaj enakih, če ne še boljših poslovnih 
uspehov.

Že na začetku moramo' katera lahko- naročamo Šele 
omeniti, da so letošnje plan- ob definitivni, specifikaciji.‘ 
ske naloge povezane z dvema Če k temu prištejemo še več- 
elernenioma, ki ju  moramo- j,e spremembe kot doslej . med 
tako pri izvrševanju plana-, planirano osnovno specifika- 
kpt pri njegovi analizi upo- cijo in dejanskimi naročili 
števatr, ker sta prav ta1 ter spremembo strukture med 
dva elementa zelo neugodno; domačimi naročili inJiafbeili 

— elektronske naprave so v vplivala na letošnje‘izpolhje- 2a izvoz,j; je drugi element 
vsakem primeru- za naše ra-z- varije proizvodnih .planskih tudi eden. bistvenih faktorjev, 
mere ̂  zelo drage. Manjše- ta • nalog v  pufli mesecih letos-- ki normalno proizvodnjo vsaj 
cenejše, naprave ne morejo nj,ega leta. . otežujejo, če v posameznih
reševati - kompleksnih halog,. od teh elementov je primerih četo-;ne- ovirajo.;'

opustitev proizvodnje: TV sta- AkO' s tega stališča oeenju- 
hilizatoijev, k i . so v planu jemo- proizvodnjo- in ;izp6iiij;e- 
tovame'predstavljali več kot vanje piana V »APARATIH« v 
2h %-. proizvodnje in -njihova obdobju- januar .— maj 1967, 
zamenjava z bimetalnim re. nam bodo'razlike, v. pos.amez- 
lejem, ki je -rentabdlnejši-,; nih delovnih .enotah toliko 
vendar ima neprimerno-m-anijr bolj razumljive, prav tako pa 
;ši brut.to efekt na. enako čas bomo ‘le- z upoštevanjem 

._ . . spvno enoto, (okoli- 3;lj. in obeh ^remenjenih \ .pogojev
primera skupnega centra je zahteva zato neprimerno več lahko. pravično -ocenili uspeh, 
mogoče mnoge postopke uni- dela in naporov, da -.doseže- Id. .smo ga jdbsegll že doslej... 
freiratr, s; čimer -se nekatere mo enako brutto proizvodnjo. Ob koncu meseca maja 
priprave lahko izvedejo en- s. Draga težava p rt letošnje» 1967 smo dinamični proizvod- 
.kratno za vse organizacije in starini pa je delno pomanjka-- ni plan dosegli z 99,34 %.

J |L _ „  ______ 24 ZP ISKRA enkratno- -za jije naročil na področju za- Pri tern daleč odšippa-L®;600
]©■ pred- instalaeijo prikazala vse- To jejžlaista' koristno pri ščitriih relejev, elementov- av- — obrat v Dobrepolju, ki je 
na tem sejmu pod firmo- obsežnejših ■ in zahtevnejših tomatike, industrijskih el-ek-: svojo, -dinamično, zadolžitev 
FSKRA — CDC. T)a- bi bila programih, ki so enotni. tronskih naprav in- železni- izpolnil s U9;85 JV Druga je  
dobava v tem roku 'mogoča, — Posebno račlo-nalijacijo v ških signalnovarnostnih na- 
inora bitf-pogodba podpisana pogojih skupnega centra pred- prav, oziroma občutno skraj? 
najkasneje do 30: junij a. letos, stavl-ja prav gotovo, ker je na, Sanje rokov med defihitivni- 
Neposredno po sejmu bi na- osnovi- dokumentacije, ki je mi specifikacijami: naročil in 
prave instalirali v ZP ISKRA, tudi enotna in s tem že sama dobavnimi roki.' To skrajša- 
žato morajo biti db tega roka ,po sebi najracionalnejša; Ido- nje povzroča nekoliko' večjo 
pripravljeni prostori' in 'testi- biti vse; potrebne informacije problematiko oskrbe z gradi- ranih naročil osnovni vzrok 
rani- tudi že prvi 'programi, tudi na. »nivoje ZP avtomatih vi, posebno za .orna gradiva-, izpada.

jenih rokov in pas drugi- ne 
bodo prehiteli — bo- to naj- 
večji elefetrdftski . center v 
Sloveniji. Ta ugotovitev :je 

- seveda relativna, kaj ti gre za 
minimalno, konfiguracijo), ki 
omogoča kompleksno in in
tegrirano obdelavo podatkov.
Ni pa: rečeno, da M bila taka 
naprava za ZP predimenzio
nirana. .
' ‘Oprema je  sodobna, hitrost 
delovanja naprave je prav 
tako -v skladu z današnjo- 
.stopnjo tehničnega razvoja ki se javljajo v poslovanju 
ha tem torišču. Iz tehničnih tudi majhnih podjetij. Pro-
podatkov je razviidbao, da ho 
ta naprava pomenila . za ZP 
ISKRA izreden skok v obde
lavi poslovnih informacij in 
s tem tudi v upravljanju, in 
celotnem poslovanju.

DOBAVA ELEKTRONSKIH 
' NAPRAV '
. Po sedanjih predvidevanjih, 
naj bi firma, dobavila, napra
vo ;še pred sejmom elektro
nike v Ljubljani, tako da bi

dfiktivnicrst -im efikasnostma- 
lih.in večjih sistemó,V iz tega 
razloga ni .primerljiva in je 
nesorazmerni S. ceno-.

— V pogledu ;priiprav ni bi
stvene razlike naj gre za 
male ali za velike- centre. V

DE 500 — obrat na Savski 
cesti, k: ie dosegel dinami- 
ko s 104,08 %■ dočran je izpod 
plaha DE 600- — ' obrat v 
Stegnah,, kjer. je bilo in je še' 
vedno pomanjkanje speciSci-

." Najnižji je  izvršitev pri' 
grupi industrijskih elektron
skih, naprav, kjer je dinamika-, 
na-domačem tržišču, doseženi 
samo z 68,39 . dočim- pred
videnih -naročil za izvoz ni. 
bilo in za-td tudi- hi b-i-l-o no
bene realizacije. Pri grupi 
stikalnih aparatov je bit di
namični' plan ■desežen-samo- s’ 
70,34 °?ol V tej grupi - ie'- gra
divo za tipkala iz uvoza pri
spelo Z občutno1 zakasnitvijo, 
zato bomo šele ob koncu pr
vega- poHetj á lahko- ujeli pred
videno dinamiko.

Izpod planiranih količin so- 
tudi rezervni; deli in usluge, 
kjer je izpolnitev 98,14. n/n,— 
Tudi v  tej skupini občutK 
mo' pomanjkanje specificira
nih naročil, delni vzrok- za 
izpad pa je tudi zakasni
tev pri obračunu, uslug, kjer- 
nismo uspeli Zajeti celotne 
realizacije. Najuspešnejši pa 
jé doseg v - .grupi zaščitnih 
relejev, elementov avtomati
ke in signalnih naprav, kjer 
‘je -dinamični plan za- domača 
tržišče dosežen s 106,58 %, 
dočim je planirana- proizvod
nja za izvoz realizirana še 
ugodneje s 127,84 «p če bi pri 
te j g ru p ip o se b n o , pri za
ščitnih, kombinacijah- s po
dročja pretokovne zaščite- in 
pri signalno varnostnih na
pravah :Za železnico imeli 
dovolj naročil zadostno spe
cificiranih-, pa bi,ta proizvod
nja lahko že sama pokrila 
izpade v dragih grupah, saj 
bi bila realizacija za -domača 
tržišča brezdvomno neprimer
no višja: Prav v tej grapi so 
proizvodni cikli daljši in 
'Nadaljevanje na 6. strani)-



Proizvodnja »Elektromehanike« 
v maju

Tudi za mesec maj je bil nastopajo težave pri stikal« 
postavljen nekoliko višji nih urah, saj iz Francije 

^^ tev a lle t-  uvožene nemirke niso take.ni plan, če bi ga enakomer
no razdelili na. vse mesece. 
Predvidevamo namreč, da bo 
v , mesecu juliju proizvodnja 
nižja, saj bodo nekatere eno- 
te : imele skupni dopust.'

kot smo pričakovali.

OBRAT »STIKALA« je 
kljuib visoko predvideni pro
izvodnji tudi v maju presegel . 

Kljub razmeroma visoki za- Pr°dyideno .vrednost. Prpiz- 
dolžitvi je bil plan presežen vodnja bi bila lahko še viš-, 
kar za 6,5%. Maj je že tret- ja, če bi lahko montirali 
ji mesec v letošnjem letu, enopolne avtomate, za katere 
ko je proizvodnja presegla pa trenutno ni potrebe na 
dve milijardi starih din. tržišču.

PROIZVODNJA
v  M a j u  1967

Iz montažnega oddelka otoške tovarne

S seje komisije ZB ZP »Iskra«
Komisija zveze borcev pri sindikalnem odboru združene-, no obiskati in se s člani po- 
ga podjetja «ISKRA« je imela svojo redno sejo 3. juni- govoriti o njihovem delov- 
ja 1967. Obravnavala je izvršene in bodoče naloge. nem programu, obenem pa.
Predsednik Miro Mihovec je uvodoma podal poročilo o prenesti .delovne izkušnje, 
izvršenem delu od zadnje seje: V nadaljevanju so predsed

niki iz posameznih or.gp.niza- 
temirand, deportirani ali cij poročali o svojem delu in

DE Ižvrš.
%

Rotacijski stroji 103,5
Montaža števcev 107,9
Obrat stikal 103,8
Kionakustika 81,2
Tolef etnija 102,8
Urni mehanizmi 76,8
Orodjarna 1245
Naprave 347,2
Produkcija 158,8
Vzdrževanje , 249,0

Skupaj 106,5

ujeti:

Od leta Do leta

PRVOBORCI NA 
BLEDU
Prireditev za člane prvo

borce NOV na Bledu 8. apri
la, kjer je bilo zbranih 31 
prvoborcev — je zelo lepo 
uspela. Srečanje je izzvenelo 
v iskrenem tovarištvu in 
medsebojnem spoznavanju 
Članov kolektiva ZP ISKRA.
S tem je bila ustvarjena še s pogojem

DE »KINOAKUSTIKA« je 
v maju izdelala rekordno’ šte
vilo .projektorjev za normalni 
film, od tega kar 27 za . iz
voz. Projektorjev za ozki 
film enota ni izdelala v pred
videni, količini, ker je med 
mesecem nastopila težava za

da kinoaikustika v

torju KA, če planske vred
nosti tega, p-rojektorja ne 
upoštevamo, potem je kino- 
akustika plan presegla. '

1941
1942
1943
1944

15. 5. 1945 
15. 5. 1945 
15. 5. 1945 
15. 5. 1945

izvedbi proslave 4. julija — DE »ROTACIJSKI STRO- 
dmeva borca. Centralne pro- Jf« ki v preteklem mesecu 

Dnevi slave za praznik;- dneva bor- lahko dosegla še višjo proiz-
dspusta ua — 4. julija ne bo, temveč vodnjo, v kolikor -ne bi še

- jo jvriredi. vsaka organizaci- vedno nastopalo nekaj težav.
, ja. Dogovorjeno' je bilo, da EVS-08 ni- bilo mogoče moti- 1
i  se pred 4: julijeffa šeitafe ko- tirati celotne 'količine, ker je prejšnje mesec| Delo se bo
3 misija ZB in predsedniki kil visok odstotek dobavlje- lahko še izboljšalo, ce bodo 

sindikalnih podružnic ZP. Na {fig kondenzatorjev slab. Ker ,LP^®raJ"

OBRAT ATN je tudi v ma
ju dosegel napredek. Delavci,- 
so bili normalno zaposleni 
in ni bilo čakanja kot

_ M ____ da jim je ta čas skupnem sestanku bffimsli iz «voza niso pravočasno pri- i“ ' bolje fiksirane, Še
ena trdna vez med našimi priznan in vpisan v delovni delovni razgovor, obenem pa sPek deli za EVS-13, eo bili v po, pa

knjižici,, kot posebna delov- bi tudi skupno proslavili dan montirani domači stroji. sene kapacitete oBdeiovaim-organizacijami v cilju dobre-
Lahko bi izdelali . tudi več 
brusilnih strojev, čl* bi iz 
uvoza skupno s pošiljko pri
speli vsi sestavni deli.

ga sodelovanja na ekonom- na doba v dejanskem ali' pa borca.
dkih odnosih in splošne ra- y dvojnem štetju^ če pa nna- g  » H H  organizacij so 
sti združenega podjetja Vsi jo to dobo prekinjeno ali pa ročali da imajo težave 2
udeleženci so sprejeli ¿sklep; jim ni bila pnzimna do 15 organizacijo proizvodnje,
da se, ječanje ..prvoborcev 5. 1945 jtm pripada dopust kvaliteto ¡Jelkov, za kar se
ponovno organizira leta 1971. po naštetih merilih, zmanj- pa bard zav2em^jo g  sku_

šajo s svojimi močmi in — Nižja vrednost kot prejš- 
vplivom te težave skupno nje mesece je dosežena za-

DE »MONTAŽA ŠTEVCEV«

OBVEŠČANJE BORCEV
šan za odgovarjajoči %.

V organizacijah, kjer to še

ce, saj je neredna dobava.' 
sestavnih delov glavni raz
log, da proizvodnjo v mon
taži ni; mogoče še bolj po
večevati. Tudi 'v preteklem 
meseou so bili še vedno pro
blematični žični dn plastni 
upori, ki jih n? moremo do
biti pravočasno in v zadost- .

tivne člane ZB vrsta novih komisija ZB prek 
predpisov, olajšav, priznanj, upravnih organov, 
ugodnosti itd. Mnogo je čla
nov ZB, ki o tem nič ne ve- OBISK IZ TOVARNE 
do ali pa samo nekaj. Na »RUDI ČAJAVEC« 
sestanku je bilo sklenjeno, Komisija ZB je za 29. no- 
da se zadolži uredniški od- vemiber 1966 _ organizirala 
bor glasila »Iskra« oz. zadev- ogled metsta Jajce. Spotoma 
no strokovno službo, ki bo so obiskali podjetje »Rudi 
sproti objavljala vse. nove Čajevec« v Banja Luikt, kjer 
predpise, zakone itd. v našem * " " " ’ I
glasilu.

LETNI DOPUSTI

v ZP ISKRA imajo dopuste 
urejene tako, da dobijo ak
tivni člani ZB dodatne dne-

tivno delovanje v NOB. Skle
njeno je bilo, da se to uredi 
enotno za celotno ZP ISKRA 
in sicer tako, kot imajo ure
jeno v »Elektromehaniki« in 
še nekaterih drugih organi
zacijah.

Z internimi predpisi ima
jo to urejeno takole:

so imeli tudi razgovore s 
člani ZB, političnimi pred
stavniki, samoupravnimi or
gani in vodstvom tovarne.

• . • . , j. vpjivk/iii tc težave uje juioac^e je uccdcz.ciua. x*»g *̂«-1
V zadnjem^časa  je za-ak- ¡¡¡¡¡¡g ¡ ¡ | | 1  premagovati. Prav pa je tudi, to, ker v maju ni bilo mon- nih količinah.

_ »i i  j |  rkmicii!, mr* c»mn. m  g j ^ .  23 aktivno sodelu- tiranih dvotarifinih števcev.
jejo v samoupravnih organih Posebnih težav ni bilo, ra- OBRAT URNIH MEHA- 
in družbeno-političnih orga- zen nerednih dobav ogrodja NIZMOV V LIPNICI je po 
liizacijah. iz škofje Loke, kar je vzrok večmesečnih težavah v maju

(Dalje na 6. strani) iztrošeno orodje. Še vedno (Dalje na 6. strani)

S seje UO otoške tovarne
Preveč nadur — znižanje in sortiranje zalog

Upravni odbor je na tretji ranje zalog na razredu 3 in ko precej pripomogli k zni-
. . .  OblejapriMki'so pred^avniki s.e»  26. maja največ razprav- 5, ki posredno vplivajo tudi žanju zalog, je padla nasled-

■7TJ rcirif a''1 organ ẑac'iak 2S ZP ISKRA povabili čla- Š S  0 aprilski proizvodnji in na OD, predvsem pa na nja pripomba: »Merila bi
ZP thkra immn g g j |g  ^  p g g  Cajavec«, da pravilniku za osebne dohod- 0hrataa Bredstva, ki jih lahko določili, težje oz. sko-

obiščejo Slovenijo (partizan- . razprave o podaljša- zrnanjgujej5 prevelike zaloge, raj nemogoče pa bi to zašle-
ve domista z ozirom na leto g l  r ^ d n o  b°lo v m H  neplačane dobave dovali in pravilno obračuna-
oH Vrla,* mi, nr;7nonn oV J°- ligiS  ISKRA. Na že- Jvf , PSO. Ko so govorili o zadev- vali. Čeprav imajo v kranj-

- • |  lj o članov ZB Iz »Rudi Ca- opravljenih 5 0 . nih ukrepih, je tov. direktor ski tovarni to uvedeno, kljub
javca« nas bodo obiskali ob mesec maj Kaze ugoanej- | j | |  navzočim naslednjo in- temu dokaj presegajo sana- 
koncu poletja 1967. šo sliko. Dalje so bilt mne- iormacijo: v cijski program zalog.«

nja, da za nekatera dela po- " - - g g
AKTIVNOST KOMISIJ rabijo preveč nadur in da bi »Gospodarsko-tehničnl sak- UO otoške tovarne je na- 
Predsednik ie poudaril da v današnji situaciji, dobi re- tor jen e  stvari že obravna- ročil direktorju tovarne, da 

so v’ nekaterih  imraoizariiab forme, morali delo organizi- val. Finančnii sektor bo pn- s posameznimi službami ure- 
komisiie z»lo delovne m ed'rati tako, da bi več izdelali pravil pregled materialov, na di, da bodo le-te vso skrb 
niimi ie naglasil tudi’ komi v rednem -»lovnem času. S tej , osnovi pa bo GPS lahko posvetile znižanju in sortira-: 
si jo iz3 tovarne »Avfoelektri- tern bi <’ ;i - prihranili pri opravil sortiranje, zalog.. Ko- nju zalog razreda 3■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■  in 5 in

Udeležencem NOB, inter- ka« Nova Gorica, ki je v zad- stroških, ki so sedaj važen ™ SlJa za Ptogl.ed nepbgjo- da bodo višino zalog čimbolj 
nirancem, deportirancem, po- njeni'letu  pokazala veliko faktor pri mesečnem obra- &h zalog pa bo morala cim- približali okviru sanaetjske- 
1-itičnim zanornikom in voj- prizadevnost. Tiste organiza- čunu in izplačilu osebnih do- P ^ l m zelo intenzivno dela- ga programa o čemer naj di-

hodkov. ti v tej smeri.« lij — ' ‘ —nim ujetnikom iz leta 1941 ciie, kier komisije niso do- 
do 1945 pripada, če so sode- volj aktivne (zaradi malega Ena izmed prvih nalog pa Na predlog, da bi s stlmiu- 
lovali v NOB, bili zaprti, in- števila članov), pa je potreb- je vsekakor znižanje in sorti- lativnim nagrajevanjem iah-

rektor občasno Obvešča
upravni odbor.

Ado



Elektronski center za obdelavo 
informacij ZP Iskra

Za razvoj združenega podjetja ISKRA bo odločilnega po
mena 30. junij. Do tega dne mora biti po programu sjpre- 
jeta odločitev o nabavi tehnične opreme -za avtomatizi
rano obdelavo informacij.
V nadaljnem sestavku želimo v kratkem informirati ko
lektiv o nalogah in potrebni tehnični opremi za obdelavo 
postavljenih nalog.

Iz oddelka »STISKALNICE« v Elektromehaniki

NALOGE CENTRA
Proizvodno dejavnost sprem

ljajo ,,in ’. »načrtujejo službe.: 
Moderna' tehnologija, dina
mičnost, zahteve tržišča'nujno 
terjajo ! vzporeden . razvoj» 
služb. . Dejavnost: v. službah 
rešujejo tehnična sredstva za 
avtomatizirano obdelavo, in
formacij in v zvezi z njimi 
razvite »„nove metode. Tehnič
na sredstva rešujejo področ
ja obdelave na različnih ni
vojih, odvisno od postavljer 
nih zahtev in sredstev, ki jih 
je možno investirati v dani
situaciji,.J' J: ■#%

Avtomatizirana obdelava 
informacij je razvojni pro
ces, v katerem več ali manj 
sodeluje celotni»., kolektiv. Do
sežene stopnje v obdelavi da
jejo hitre pokazatelje za 
uspešno vodenje. Izraz » »hit
ro« je vzet relativno, cilj je 
takoj. Tehnična sredstva so 
nepogrešljivo orodje vodil-^

Naš izvoz v maju
V minulem mesecu maju je znašal izvozni plan Zdru- spremenjen faktor vezave 
ženega podjetja ISKRA 529.766 dolarjev. Trinajst tovarn uvoza-izvoza po režimu GDK. 
podjetja ga je realiziralo skupno v višini 99,71 % oziro- Zvezni sekretariat za zunanjo 
ma izvozilo le za 1.527 dolarjev manj, kot je bilo po trgovino v Beogradu namreč 
planu predvideno. Izvoz v maju je bil torej zelo našega predloga za odobritev

r uspešen.
Glede posameznih valutnih 

področij pa realizacija zasta
ja za planom. Na konvertibil
no področje držav smo izvo
zili komaj 30% vrednosti iz
delkov, v države SEV 52 % 
in v države drugega kliringa
i8%. m

Tovarna

V maju je zelo naraslo šte- 
vilo držav, kamor je izvozna 
operativa poslala naše izdel
ke. Na izvozni listi jih je bi
lo kar 29. Prvo mesto in naj
večji odjem naših izdelkov 
je zabeležila kot običajno 

demokratičnaNemška
publika, drugo Turčija in 2,153.209,74 dolarja ali za 
tretje Romunija. Po padajo- 85.423 dolarjev več kot lani
či -vrednosti si nato slede: 
Češkoslovaška, Poljsika, Za
hodna Nemčija, USA, Angli
ja, Italija in kot deseta 
Madžarska. Vrstni red držav 
se v' primerjavi s prejšnjimi

v istem razdobju. Vzlic temu 
da je bila majska izvozna 
realizacija zelo dobra, pa s 
celotnim letošnjim prikazom 
torej kumulativnim prikazom 
ne- moremo biti zadovoljni, 
saj smo izvozili komaj nekaj

meseci ni izpnemeoil in kaže več kot četrtino letošnjega 
na določeno ustaljenost izvo
za brez slehernih presene
čenj.

Izvoz posameznih tovarn je 
potekal kot doslej dokaj raz
lično. Tri I tovarne: ELEK-
TROMEHANIKA, ELEKTRO
MOTORJI in POLPREVOD
NIKI so izvozile kar 70%

planiranega izvoza. Čeprav 
upoštevamo vsakoletno dina
miko izvoza, h koncu leta 
vedno narašča; je težko ver
jeti, da. 'bomo; zaostanek na
doknadili. Poldžaj pa je še 
slabši, ker nismo upoštevali 
in ne prikazali izvoza na po
samezna valutna področja v.

'tisoč dolarjev. V tej vsoti so 
doseženi dolgoletni popusti v 
zvčži’ s poslovnim sodelova
njem'. Za ceiiter je projektira
na naprava CDG 3150. Osnov
ne tehnične karakteristike so: 
Člta s hitrostjo 1200 kartic 
v minuti, luknja s hitrostjo 
250. kartic ' v minuti, piše s 
hitrostjo 1000 vrst v minuti s 
i36 .pozicijami in s 64 različ-

ELEKTROMEHANIKA, Kranj 125 39,94
ELEKTROMOTORJI, Železniki 110 20,26
ELEMENTI, Ljubljana 77 2,72
KONDENZATORJI, Semič 97 8,94
AVTOELEKTRIKA, Nova Gorica 31 6,19
INSTRUMENTI, Otoče 1 562 2,98
APARATI, Ljubljana 45 2,40
SPREJEMNIKI, Sežana 165 4,74
AVTOMATIKA, Pržan 4 0,13
ELEKTRONIKA, Horjul 427 0,45
POLPREVODNIKI, Trbovlje 214 10,05
USMERNIKI, Novo mesto — 0,23
MIKRON, Prilep — 0,06

V petih mesecih letos smo Ker je 'tako faktor vezave 
re- izvozili izdelkov v vrednosti nižji, kot smo ga pričakovali,

nam manjka nad 2 milijona

celotne vrednosti, vse ostale primerjavi s sprejetimi ob- 
tovarne pa 30 %. Sicer pa si večnostmi do banke, 
oglejmo realizacijo na tabe- Tem nevšečnostim se je 
li: pridružil v tem mesecu še

dolarjev za izravnavo izvoz- 
ne-uvozne bilance po režimu 
GDK. Tovarne, ki imajo na 
podlagi sedanje presoje na
mero znižati izvoz v tem le
tu za približno 800.000 dolar
jev», bodo morale to namero 
opustiti in nasprotno pove
čati izvoz, ali pa znižati uvoz 
po režimu GDK. Vsekakor je 
nastal izcedno kritičen polo
žaj, kateremu' bodo morali 
odgovorni organi v podjetju 
in tovarnah posvetiti več 
skrbi in sprejeti v najkraj
šem času drastične ukrepe, 
če se hočemo izogniti krizi 
pri» uvozu reprodukcijskega 
materiala in surovin iz za
hodnih držav.

Marjan Kralj

nim delavcem in delavskim 
sVetomf Postavljeno» organi
zacijo vezano nat; tehnična
sredstva ni mogoče samovolj- H H K. . "'’v : .„inim i znaki po poziciji,no- spreminjati. Poslovanje
ZP je pod stalnim nadzor- Podatke vnaša ali čita iz

4 Cnot za magnetni trak in 
iz. .2 - enot za magnetne diske, 

niranju medsebojnih odnosov Magnetni diski sprejmejo 16,4 
v združenem podjetju. ’ ' '» M?li,<ma znakov.. Podatek je. 

, . . mogoče najti na disku v naj--
Obdelave v centmbodo za»- neugodnejšem primeru, v 165 

jele:

šivom, kar je odločilnega po
mena v utrjevanju, in defi-

višjega faktorja ni upošteval.
Izpolni- Udeležba 
tev v % v %»

: milisekundah.
■ Vse navedene periferne 

enote, so pod kontrolo prog-, 
rama centralne enote. Cen
tralna enota ima kapaciteto 
65.800 ziS|lfby^'lfar je potreb
no za programiranje s prog
ramskimi jeziki.

Centralni enoti je mogoče 
povečati notranje kapacitete 
in periferne enote, Povečanje 
kapacitet m možnosti TELE- 
prefiosa bodo ‘'pomembne v 
naslednji fazi razvoja obde
lave.

Projekt v prvi fazj predvi
deva opremo podecnirov z 
alfabetskimi in numeričnimi 
luknjalniki ter verificirkami 
tipa 063 in 163.

Center'z enim podcentrom 
je lociran v Ljubljani. Nadalj
nji podcentri so v Kranju 
— v Elektromehaniki, v No
vi Gorici' .—- v Avtoelektriki 
in Novem mestu — v Usmer
nikih.
» : Med ičehtrOm in podcentri 
je predvidena »stalna kurirska 
zveza. Organizacije vzdržuje
jo zvezo s podcentri. Center 
in podcentri so zaključena 
servisna enota v okviru skup
nih služb združenega podjet
ja-

Investicija v avtomatizirano 
obdelavo bo odplačana orga
nizacijam z  obračunavanjem 
izkoriščenih kapacitet, t. j. na 
osnovi obsega obdelave.

Organizacije: Nabavna or-

— obračun osebnih dohod
kov

' — obračun skladišč
— obračun -.pro.izvcjiijc.. .».»
— saldakonii (ufjniki; dolž- 1 

niki)
: ' procesni nadzor
— produkcijska kontrbla
— operacijske raziskave
— tehnično — fizikalne ha

loge itd.
Postavljeni, cilji' zahtevajo 

poenotenje in tipizacijo y 
vseh organizacijah združenega 
podjetja. Naloge so obsežne,» 
zato so dragocene, vse izkuš
nje, ki jih imajo, člani kolekr 
tiva ISKRA na tem podrpčju.
Svojo pripravljenost za so
delovanje; nam potrjujejo čla
ni kolektiva š telefonskimi 
in pismenimi prijavami na 
evidenčni razpis.

Tipizacija skupnih nalog je 
najekonomičnejša ».».rešitev' in 
obdelava, izvedljiva pri da
nes maloštevilnem -kadru, ki 
se pri nas ukvarja s to de
javnostjo.

Največjo učinkovitost in 
največji izkoristek;' tehničnih 
sredstev je mogoče doseči z 
enotnim reševanjem nalog za 
vse organizacije. V. tem cilju 
so tudi grajena - tehnična 
sredstva. Investicija v tehnič
na sredstva ni v linearnem 
odnosu z obsegom obdelave 
naloge. Funkcija odnosa je 
parabola, ki pove, da delo ganizacija, Elektromotorji, In-
dveh centrov po npr. 250.000 
dolarjev uspešno rešuje skup
ni center za 360.000 dolarjev, 
torej je  prihranek 140.000 do
larjev.

Tipizacija pogojujeenak 
razvoj organizacij in ugotav
ljanje skupnih efektov na 
enakopravni ravni: .».

Gornji pogoji so bili odlo
čilni pri ugotavljanju po
trebne minimalne opreme za 
Obdelavo postavljenih halog. 
Podatke, bodo zbirali podcent
ri, izvrševali pripravljalna 
dela in jih dostavljali centru 
na obdelavo.

TEHNIČNA OPREMA
Po izdelanem, načrtu bo 

tehnično opremo dobavila 
CONTROL DATA in UNIVAC 
v skupni i—ednošti cca 600

strumenti in Elektrpmeham- 
ka se bodo posluževale pod- 
centra v Kranju.

Organizacije: Aparati, Av
tomatika, Elektronika, Ele
menti, Naprave, Polprevodni
ki, Prodajno servisna organi
zacija in Zavod za avtomati
zacijo se bodo posluževale 
podeentra 'v Ljubljani.

Organizaciji: Kondenzatorji 
in Usmerniki se bosta poslu
ževali podeentra v Novem 
mestu.

Organizaciji: Avtoelektrika 
in Sprejemniki se bosta po-: 
služevali podeentra v Novi 
Gorici. .

Predviden je podcenter v 
Zagrebu, ki še ne bo realizi
ran ker integracija ni izve-; 
dena.



Izjava socialistič- Proizvodnja »Elektromehanike« v maju 
niti držav:

Komo agresije!

„Aparati”:
PROIZVODNJA

(Nadaljevanje s 1. strani) 
gale odbiti agresijo in zava
rovati nacionalno neodvisnost 
in ozemeljsko celovitost.

Države, ki so se udeležile: 
sestanka, zahtevajo, naj Iz
rael takoj preneha vojaške 
akcije proti sosednjim arab
skim državam in naj umakne 
čete z njihovih ozemelj za. 
čito premirja.

Dolžnost organizacije zdru
ženih narodov jej da Obsodi 
agresorja. Če varnostni svet 
ne bo storil potrebnih ukre
pov, bo padla težka odgovor
nost na tiste države, ki kot 
članice varnostnega sveta ne 
izpolnijo svoje dblžnosti.

Danes,je bolj kot kdajkoli 
potrebna odločna skupna ak
cija vseh miroljubnih in na
prednih sil, vseh, ki jim je 
draga stvar svobode in neod
visnosti- narodov.

Če izraelska vlada ne bo. 
prenehala»^gr^ije j 4  umakni
la čet za črto premirja, bodo 
socialistične države, ki so 
podpisale to izjavo, storile, 
vse, kar je treba, da bi po
magale narodom arabskih 
držav v odločnem odporu’ 
proti agresorju, v zaščito svo
jih zakonitih pravic in zato, 
da bi pogasili vojno žarišče: 
na Srednjem vzhodu in vzpo
stavili mir v tem območju.

Pravični boj arabskih naro
dov bo slavil zmago.«

SFRJ 
prekinila 
odnose 

z Izraelom
MIŠA PAVFČEVIČ JE IZ

ROČIL NOTO IZRAELSKE
MU VELEPOSLANIKU V 
BEOGRADU

Beograd, 13. jun. (Tanjug) 
— Na. podlagi sklepa zvezne
ga izvršnega- sveta, k ije  imel 
danes sejo pod'predsedstvom 
Mike' Špiljaika, je- namestnik 
državnega- sekretarja za: zu
nanje zadeve Miša. Patvdče- 
uič danes izročil izraelskem,u 
poslaniku ,v Beogradu Avid, 
goru Daganu tole noto:

»Vlada Socialistične, federar 
,tivne republike Jugoslavije 
ugotavlja, da vlada, Izraela 
ni imela, za mar opozorila 
vlade SFRJ, izraženega v  nje
ni noti, izraelskemu poslani-, 
š.vu v Beogradu z dne -Mi. 
junija letos,_;in da se- je še 
naprej lotevala akcij- ki očife 
no potrjujejo, da vlada Iz
raela še nadalje izvaja agre
sijo proti arabskim državam- 

Vlada Socialistične- federa
tivne republike Jugoslavije 

■ je- zaradi: tega sklenila pretr
gati diplomatske odnose med 
SFRJ in.Izraelom, pri, čemer 
ponovno poudarja, da zadene 
odgovornost za vse posledi
ce, ki izvirajo iz tega; iz
ključno vlado Izraela.« .-,-

(Nadaljevanje s  4. strani) 
začel normalna delati. Do
spel je material za tokovne 
varovalke, začela se je mon
tirati ura »Jerica«, pa tudi 
montaža števca pogovorov je 
stekla. Lahko bi (montirali 
tudi 500 časovnih števcev, če 
ne bi motorji iz uvoza pri
speli prepozno.

DE »MERILNE NAPRA
VE« stalno povečujejo pro
izvodnjo in bo p o vsem iz- 
gledu v kratkemu to eden važ
nejših obratov v tovarni.

Sestavnih delov iz- produk
cije, orodja iz orodjarne, ka- 
kot tudi ostalih proizvod
nih uslug, je bilo v maju 
več, kakor prejšnje mesece.'-

Če pregledamo stanje ob' 
koncu. petih. mesecev, potem 
smo lahko zadovoljni, saj je 
bilo v prvih petih mesečnih 
izdelanega kar za: 6 milijo
nov novih dinarjev več, kot 
pa predvideva dinamični plan 
oziroma skoraj 5' mili j'. N 
din več kot če bi bil plan'v 
vseh mesecih enak. To po
meni, da Smemo ttranutno 
naskoka za približno: .en te
den.

S seje komisije ZB 
ZP Iskra

PETMESEČNA
PROIZVODNJA

DE
Ievrš,

%
Rotacijski stroji 90,2
Montaža števcev 107,9
Obrat stikal 109,8
Kinoakustika 88,6
Telefonija 101,9-
Umi mehanizmi 77,0
Orodjarna 158,6'
Naprave 278,3
Produkcija 134,6
Vzdrževanje 141,4

Skupaj- 106,7

Predvidene proizvodnje po 
dinamičnem planu niso do
segli- rotacijski stroji, kimo- 
afcu-stika in urni. .-mehanizmi. 
Računamo, da bodo rotacij^ 
s te  stroji v juniju pokrili 
celotni zaostanek. Kinoaku
stika, bo-zaostanek lahko po
krila, ko ho proizvodnja 
projektorjev KA tekla Tu
di »Urni mehanizmi« . bodo 
v prihodnjih mesecih razli
ko pokrili, saj delo v obra
tu sedaj normalno teče. Po 
vrednosti so še vedno'na 
•prvem mestu števci, čeprav- 
želimo, da; bi tudi telefonija< 
v kratkem dosegla, vsaj ta
lko vrednost

Še boljši.prikaz- za¿uspešno 
delo- tovarne, kot je presega
nje- plana, pa- je razmerje le= 
to-šnje in lanske proizvodnje. 
Pregled po stalnih cenah nam 
kaže, da smo letos v prvih 
petih -mesecih'izdelali kar za 
eno četrtino več, kot v- istem 
obdobju lanskega leta.

PRIMERJAVA 
PROIZVODNJE 
(MAJ 1966 in 1967)
PO STALNIH CENAH

Izvrši
DE %

Letos je bilo izdelanih ne- ma bolj zasičeno. Če pa k (Nadaljevanje s 3. strani) 
koliiko manj rotacijskih stro- temu prištejemo še znatno n.ain bp. Pomanikanje SP®* 
jev kot lani, ostalih izdel- višjo proizvodnjo, potem ve- cifikacij v naslednjih mese- 
kov pa precej: več, posebno mo, da bo treba vedno več mb še bolj kot doslej oviralo 
stikal, kjer izkazujemo sko- naporov vlagati v prodajo, nemoten potek proizvodnje, 
raj dvojno proizvodnjo. Na saj že danes lahko več pro- Zato bomo morali pred- 
uspeh smo lahko še bolj po- izvajamo, kakor znašajo po- vsem v tovarni zasledovati ta 
nosni zato- ker je bila ta trQbe domačega tržišča, še neuravnovešena gibanja na
proizvodnja dosežena skoraj H  bo *"*» iskaii trT tržišču P ° ^ e. .. g  ; žisca za nase proizvode, saj mere prilagoditi organizacijo
z istim številom ljudi kot mQramo proizvodnjo stalno planiranja, nabave in proiz- 
lam. Seveda se pa pred nas povečevati, če hočemo, da bo vodnje zahtevani fleksibilno- 
postavlja no-vo vprašanje, o tovarna rentabilna ob povi- sti na področja naročil in 
katerem doslej skoraj nismo šanih stroških za material, specifikacij, Tu bodo monjle 
razpravljali. Vsi vemo, ‘ da je za osebne dohodke in pavi- predvsem spremljajoče služ- 
danes teže- prodajati, kakor šanih stroških za prodajo. be z boljšo koordinacijo dela 
v prejšnjih letih, saj je tr- Pomočnik direktorja: med seboj biti v pomoč pro-
žišče zaradi manjšega odvze- Alojz Grčar, dipl. iiiž. izvodnji, da bo ta vsa niha

nja najlaže prenesla in svoje 
naloge kljub neenakomernim 
obremenitvam najuspešneje 
izpolnila. Pri tem se bomo 
morali še bolj kot doslej 
opreti na sistem dovoljenih 
zalog pri materialni oskrbi 
proizvodnje, v organizaciji 

dillni delavci vozijo iz Kra- proizvodnje pa bomo morali 
nja v Trbovlje. Ker jim pot iskati nove tehnološke prije- 
jemlje mnogo časa, so tudi me, ki bodo s sistemom sku- 
mahj na svojih delovnih pmske tehnologije tudi manj- 
mestih v tovarni itd. Zaradi še serije in individualna na- 

V razpravo se je vkl j učil tega šepa' organizacija, pri- ročila združevali v ekonom- 
-tudi! generalni/ direktor - ZP prava proizvodnje in sama sko zadovoljive proizvodne 
tov. Vladimir Logar. Uvodo- prozvodhja. Sedaj so se z^v- količine, 
ma je’ omenil dober poslovni- zeQ vsi, da te težave s skup- Poleg notranjih rezerv, ki 
rezultat v: letu 1966 in obe-- ntmi močmi'-odstranijo. jih bomo v prvi vrsti iskali,
nam1 hakazal poislovanje pr- T U T m um p pa bo moralo vodstvo tovar-
vili treh mesecev letošnjega. ne'skupaj s samoupravnimi
leta, ki so za- ZE vzpodbud- Predsednik je predlagal, da organi tudi pred skupne služ- 
ni, vendar so, nekatere, orga- bi. v letošnji sezoni dopu- be ?P .“  organizacijo
nizacije,'ki imajo velike te- poslali v naše domove Prodaje m nabave postaviti
zave, tako samo proizvod.- gotovo štovilo članov ZB iz ^  pi^Dlcinatiko iz drugacns- 
njo in prodajo. V nadaljeva.-, pnaingmih rvrgani7.ar.ij- 7.P in ga zornega, kota kot doslej 
n ju je govoril o integraciji to člane z zdravstveno-indi- pri njih,-kot pri zavodu 
ISKRA — RIZ in R. C.. O me- kadjo in nekatere požrtvo- za razvoj, zahtevati dosled- 
nil je, da se na tem podro-č- vabie aktivne člane. Stroške mejše izpolnjevanje pogodb 
ju aktivno dela in  sicer v je bi krila komi-sija pri m nalog-ter. vec. operativnega 
dveh oz. treh- skupinah: sindikalnem odbora ZP. Ko- sodelovanja. _

misija obenem naproša upra- f-e s skupnimi močmi bomo 
v® ZP, da- po možnote čim- 
prej.. nakaže vsaj del dotaci
je za Tet o 1967.

Janez

(Nadaljevanje s. 4. strani)

PROBLEMATIKA IN 
PERSPEKTIVA ZP

— delitev proizvodnega 
programa -

— financiranje bodoče ift- 
- tegraeije.

— solidarno pokrivanje iz^. 
gub - .(-te- obdelujej-o-zvez
ni zakonodajni organi).

Komisije svoje doto že za
ključujejo; izgledi kažejo, da 
se bodo vsi trije, navedeni 
problemi zadovoljivo -rešili.

Osnovno vprašanje elektro
industrije Slovenije je v tem,;, 
da izvede delitev proizvodne
ga; programa, preide na ma
sovno-proizvodnjo in organi
zira sodobno- tehnologijo, ki. 
bo-- porok za- kvaliteto in niz-' 
ko ¿eno, , ¡kar-ho omogbčila 
vključevanje na zunanja, tr
žišča.

lahko dinamiko dosegli in 
presegli, kar si- je kolektiv 
tovarne zastavil kot cilj ob 
koncu polletja.

Z 2. seje DS tovarne električnih 
instnnneniov

Rotacijski stroji 94,8
Montaža števcev 107,4
Obrat stikal 197,3
Kinoakustika 128,6
Telefonija 117,5
Umi mehanizmi 124,5
Produkcija 131,3

Skupaj 125;7

Na 2. seji BS 31. maja — je bilo navzočih le 12 članov. 
Navzoči so bili tudi direktor tovarne, šef finančnega sek
torja; predsednik UO in predsednik izvršnega odbora sin
dikata.
V uvodu seje, id jo je« vodil predsednik DS Stanislav Ži- 
bert, je bil dan poseben poudarek premajhni navzočnosti1 
članov. Apel, oz. priporočilo naj se člani čimbolj redno 
udeležujejo sej, je  bil z ozirom na majhno zasedbo — po
polnoma upravičen.
FINANČNA Ijem, v z.v-ezi s tem pa tudi'
SITUACIJA plačevanje zamudnih obresti-
TOVARNE. IN  - W sodnih stroškov..
PROBLEMATIKA Vet vprašanj' kaže;, da niso.
Finančno-poročilo je podal: vsi elani kolektiva na;: jaš- 

n&ntrtF«n izrazih šef finančnega sektorja tov., nem, kaiko je z našo predajo, 
itd. V .p  l  o Niko Tmhaoev, ki. je. med. zato menim, da je prav, -S»

drugim dejal: »Glavni p-ro- povem; da je naš glavni ku- 
hlem. je pomanjkanje, finanč- pec Ero-dajn-mserv-isna o-rga- 

V nadaljevanju razgovora udih. sredstev.. Proizvodni, mzacija v Ljubljani,. ae pa  
je bilo izrečenih, nekaj kri- plan je bil . še kar v redu re- druge trgovine ali grosisti, 
trtnih pripomb na račun to- ali žira n in. takorekoč proiž- PSO je samostojna organiza— 
vame polprevodnikov iz Tr- vodnja prodana PSO, delno cija v ZP ISKRA; z .njo, ki 
bovelj: Iz razprave je bilo pa tudi tovarnam; nasprotno: je, naš glavni kupec, kot' sem 
razvidno, da je zašla tovarna pa kaže plačana realizacija- že dejal, imamo sklenjeno: 
v težave.. Osnovni razlog za slabšo sliko saj PSO dolguje medsebojno pogodbo, v- ka- 
mastalo situacijo je n-enbr- tovarni dokaj-Žnji znesek. Za- teri je med druigim' določilo; 
malno sodelovanje tovarne radi tega nastajajo sodne da je rok .plačila 60 dafej 
e razvojem, prodaja ni terjatve od dobaviteljev ma- Kljub navedenemu pa se rok- 
taka, . ki bi ompigočila teriala, poleg tega pa je ban- plačila podaljšuje, zaradi 
plasma proizvodnje in ne ka zmanjšala kredit za bla- prepočasnega obračanja oz. 
nazadnje nastajajo težave tu- govni promet. Posledice tega bolje povedano neprodanega’ 
di zato, ker se skoraj vsi vo- je neplačevanje dobavite- (Dalje, na 7. strani)

Generalni direktor je  v 
nadaljevanju podrobno po
ročal o poslovanju vseh;, 
organizacij,, kakšne uspehe 
dosegajo, kje imajo težave

zadovoljstvo ob tako izčrpa
nem .poročilu.



Izvlečki iz
•  SKLEPI UO 3. SEJE 
UO (29. V. 1967.)
•  V zvezi s sklepom prejš

nje seje upravni odbor iz 
objektivnih razlogov podalj
šuje rok za izdelavo analiz 
zalog do 10. junija.

0  Upravni odbor je spre
jel na znanje direktorjevo 
obvestilo, da tehnične služ
be pripravljajo predlog za 
zidavo novih prostorov za 
bakelitno delavnico in de
lavnico umetnih mas, in da 
bo v najkrajšem -časti pred
ložen upravnemu odboru v 
potrditev.

•  Ker je  v tovarni pro
blem poslovnih prostorov ze
lo peneč, je  upravni odbor 
sklenil, da se Tovarni pol
prevodnikov Trbovlje s 1. 
junijem letos odpove najem
na pogodba.

•  Upravni odbor odobra
va, da se “Rajku Benediku iz 
obrata ATN izplača enkrat
na nagrada 399.030 S din 
neto kot nagrada za izdela
vo naprave za preizkušanje 
enot 3TC, ki znatno skraj
šuje čas kontrole in zago
tavlja višjo stopnjo kon
trole.

® Upravni odbor je skle
nil, da tovaitii pristopa tv 
članstvo Turističnega društva 
Kranj. Letna članarina zna
ša 10.000 S din.

sk lepov...
SKLEPI -BS tovarne
(7. VI. 1967)

•  Delavski svat je potrdil 
pogodbo o medsebojnih raz
merjih med tovarno Elektro
mehanska in Samskim do
mom, kot posebno storitve
no enoto tovarne. Istočasno 
je delavski svet imenoval na
slednje štiri člane v Svet 
Samskega doma. Eda Erzeti
ča (obrat ATN), Marijo Bo
žič (tehnične službe), Janeza 
Gašperšiča (kadrovska služ
ba), Vincenca Zora (tehnič
ne službe).

@ Delavski .svet je imeno
val v -svojo komisijo za -or
ganizacijska vprašanja še 
dva člana, in to: Jaka Vehov
ca, šefa organizacijske služ. 
be m  Mitja Ančilka; 'dipl. iiur, 
šefa pravnega oddelka.

® Delavski svet je potrdil 
predlog upravnega -odbora za 
povečanje dodatka za delo v 
močni Izmeni, :in sicer ,od -do
sedanjih 1>7;5% na 30 %.

© Delavski: -svet je .potrdil 
predlog upravnega odbora, 
da se 'poenostavi način pla
čevanja dodatka: za malico 
■pri delu v nočni izmeni tako, 
da se le-ta prizna vsakemu 
.delavcu .enakt), po 150 S din 
dnevno.

® Delavski svet je potrdil 
predlog -upravnega odbora za 
povišanje dnevnic za poto-va- 
rn-ja v tuzematvn, in sicer:

Z druge seje delavskega sveta tovarne 
električnih merilnih instrumentov

(Nadaljevanje z 6. strani)
blaga in hkrati .zaradi pre
majhnih obratnih sredstev 
PSO. V tej situaciji mi lahko 
samo urgiramo, kaj več nam 
ne uspe.

Direktor Jensterle je k te
mu dodal: .»V zalogi -nam 
.istočasno -ostajajo nekateri 
prenosi, laboratorijski . in 
temperaturni: instrumenti. S 
tem dejstvom smo, bili mi 
prepozno seznanjeni. Ko smo 
delno čutili, da ti instrumen
ti ne gredo v prodajo, smo 
proizvodnjo nekoliko znižali, 
da so pa zaloge pri PSO tako 
velike,, smo , zvedeli šele v 
drugi polovici aprila!? — Za
loge instrumentov so se pre
cej povečdle, -čemur je ¡delno

pri dnevnicah s prenočiščem 
za vse, skupine po T000 S -din 
ih pri dnevnicah brez preno
čišča za vse Skupine po 500 
'S din.

9  'Na -osnovi pripombe 
člana -dfelavEfeega- sveta, da w 
tovarni ni primerno zavaro
van .prostor za shranjevanje 
motorjev in 'kdles, delavski 
svet zadolžuje tehnične služ- 
he, da do prihodnjega zase
danja DS pripravijo ustrez
no poročilo.

kriva tudi nepravdna eviden
ca zalog, ker so jih v skla
dišču PSO vodili po stalni, 
ne pa po prodajni ceni, kar 
kaže dokajšnjo razliko.«

Člani BS še s takim .poslo
vanjem -PSO pri evidentira
nju  zhiog instrumentov niso 
strinjali, 'ker so napačne šte
vilke pripravile vodstvo in 
saimoupravljalce do preveč 
optimističnih mnenj, sklepov 
in ukrepov. Prav zato je de
lavski svet smatral to zade
vo kot neodgovorno poslova
nje z zalogami. Zaradi tega 
•.tovarna ni -mogla pravočasno 
prilagoditi -.proizvodnje in na
bave materiala, s tem pa so 
se težave pri plačevanju PSO 
še -povečale.

Zaradi dodatnega prodaj
nega rabata je 'bil DS nude
nja, da se strinja s predlo
gom PSO, če bo le-ta prispe
vala enak delež in -če bodo 
ti instrumenti prodani trgo
vinam, katerim do zdaj teh 
artiklov niso prodajali. Tudi 
s podaljšanim rokom1 plači
la so se člani načelno 
strinjali, če PSO dogovorje
nega roka ne bo enostransko 
podaljševala. Dodatno je de
lavski svet ¡mnenja, ."da.-je. .več 
kot nujno, da se okrepi ana
liza tEŽišča; hkrati pa je -na
ročil direktorju tovarne, .naj 
tudi »gospodarsko tehnični

sektor otoške -tovarne dela 
tej. smeri.

V nadaljevanju je DS po
trdil tabelo o -korekcijskem 
faktorju izobrazbe, sprejel 
sklep o podaljšanju roka ¡od
plačila kredita »Avtomatiki« 
Pržan od 3 na 6 let z J % 
obrestno mero.

V zadnji točki je na pred
log komisije za izume in  -teh
nične izboljšave 'DS odobril 
izplačilo 31.300 S din tov. 
Jožetu Pavliču za predlože
no izboljšavo -in 7.000 S (din 
za izboljšavo orodja. . Tov. 
Pavlič 'je namreč predlagal 
spremenjen način žaganja 
razpara 0,8 mm na novi na
pravi, .s -.tem pa je kolektivu 
ustvaril letni prihranek 
1,036.060 S din. Novi posto
pek je že vpeljan v proiz
vodnjo.

•Zasedanje DS kaže, da ta
kim m podobnim sejam mo
ra prisostvovati tudi zastop
nik PSO. ABC

Dopisujte 
v »Iskro!«

.Naslov ¡uredništva’:
Kranj, Savska loka -4 
Tel. 22-221, int. 333.

cen o (za podjetje?
¡Članek je Izšel v »Electronic Design« pod naslovom 
HOW ¡DOES TOUR COMP ANT RATE? — Ker sta av
torja dva Amerikanca in je vsebina prilagojena tudi 
gospodarstvu v Ameriki, ni možno vse presaditi na 
naša tla, vendar Je tekst zanimiv in se da v marsičem 
porabiti tudi za ocenjevanje naših pedjeiij.

Ocenjevalne sisteme.je tež
ko izdelati, ker marajo biti 
za podjetja raznih tizov in 
velikosti in zato, ker je tre
ba pri' ocenjevanju upošteva-

KOOPERACIJA NAPHAM 
RIVALSTVU
■Ali vaše podjetje vzdržu

je dinamiko -s tekmovalno, 
rivalsko atmosfero ali pa -s

ti subjektivnost — t. j. raz- kooperativna? Ali vodstvo 
lični .ljudje bodo ocenjevali poskuša upravljati (usmer- 
različno, odvisno od tega kje jati) inženiring -s komanda- 
delajo v podjetju, za koga mi in direktivami ali pa kon- 
delajo in s kom .delajo. Oce- šultira osebe, odgovorne za 
njevalni sistem, podan ;v .tem izvršitev naloge, -preden izda 
članku, poskuša premagata te direktivo? -Ali -se dobre ide- 
težave s Jem, da zajema je na inženirskem nivoju za- 
vprašanja, ki so splošna,, ka- dušijo, ker »niso vaše« ali pa

inženirji skupno pretresajo 
alternative, da bi prišli do 
najefek-tli-vnejše rešitve? Tu 
morate upoštevati ne le vaše
ga šefa; temveč splošno po
litiko in atmosfero v podjet
ju.

V splošnem je priznano, da

rakteri stična za vsa podjetja, 
namesto .specialna in veljav
na ,le ,za nekatera.

UPRAVLJANJE IN 
VODENJE
Splošni principi vodenja

in način, kako se tehnika vo-. ljudje bolje delajo v koope- 
dcn.ja .izvaja, imajo velik ra’vni atmosferi kot v rival-
vzliv na vaše počutje - in 
mnenje o podjetju. Podjetje 
je lahko zelo uspešno na svo-

ski, tekmovalni. Na drugi 
strani pa so individualisti, 
ki uspevajo v rivalstvu. Moj 
osebni občutek je, -da je ko

jem področju z ,zelo pozitiv- operativna atmosfera boljša
no bilanca-.poslovanja, yen- 
dar je možno, da za vas to 
ni pravo podjetje, v katerem 
naj hi' .delali. Izgleda, da so 
primerni naslednji načini vo
denja:

za večino od nas.
KOMUNIKACIJA
NAVZGOR
V splošnem je vodstvo na 

•vrhu ločeno od tehničnih 
aspektov inženirskega dela,

ker mu administracija in 
poslovne zadeve odvzamejo 
pretežni- del časa in  pozor
nosti. Nove tehnične ¡ideje v 
podjetju morajo prihajati od 
spodaj, od tistih, ki aktivno 
delajo na svojem področju. 
Vodstvo mora poskrbeti za 
ustrezni filter teh idej, k i bo 
ločil dobre od slabih.. Ali je 
vodstvo v vašem podjetju 
sprejemljivo za te 'ide
je -in ali se glede na: 
njihovo vrednost odloča in 
■stopa v akcijo, ali pa jih 
prepusti -usodi?

Važno je, da vodstvo spre
gleda svoje lastne tehnične 
pomanjkljivosti ter da vzpo
stavi in vzdržuje kanale za 
komunikacije od spodaj nav
zgor — x  ustreznim filtrira
njem.

KOMUNIKACIJA
NAVZDOL
Ali izvaja vodstvo tak©, po

litika, da -so cilji,, smotri 
podjetja popolnoma: . jasni 
vsem? To pomaga, da ¡celot
na organizacija- deluje v 
smeri k istemu cilju.. Ali ¡vam 
vodstvo zaupa, da ne izda
jate tajne podjetja-, in .njego
vo strategijo konkurentu (ri
valu,)? (Ako vam zaupa, kako 
reagirate na to?)

Ljudje se -lažje aktivirajo, 
če vedo, da sodelujejo v na
črtih podjetja. Mislim, da 
je vedeti zakaj delaš, ravno 
tako važno kot vedeti kaj

delaš. Vendar pa ocenjujem 
to točko bolj nizko, ker do
ločene komunikacije vedno 
obstajajo.

AKTIVNOST
Ali so ljudje, s katerimi 

delate, ali kateri delajo za 
vas, aktivni do direktiv in 
zahtev? Če .je izdana neka 
direktiva ali zahteva, ali j.o 
takoj »zagrabijo« ter prevza
mejo iniciativo glede dela, 
ki ga je treba opraviti, ali 
pa se .potuhnejo in poskuša
jo prenesti odgovornost na 
drugega?

če so ljudje aktivni je to 
zato, ker opravljajo delo, .v 
katerem so, po njihovem 
mišljenju, važen verižni člen. 
Aktivna atmosfera .se pojača, 
če' vsak ve, kaj drugi .dela., 

Ta faktor je rezultat at
mosfere, ki je vrsta mnogih 
faktorjev, vključno vseh do 
sedaj naštetih. Zato mu 
pripisujem neko srednjo 
oceno. Aktivnost je tako in
dikator kot vzrok.

MOŽNOST TA 
INDIVIDUALNO - 
IZPOPOLNJEVANJE 
Vodstvo ve, da bodo do

bri 'delavci, in strokovnjaki 
ostali v podjetj-u le, dokler 
obstaja možnost za indivi- 
dnalno rast.

MOŽNOST 
NAPREDOVANJA 
Ali -obstaja možnost za 

napredovanje na -višje polo
žaje, ali pa na izpraznjene 
višje položaje vedno priha

jajo ljudje od zunaj? -.če pro
sta mesta .zasedajo ljudje iz 
podjetja, ali napredovanje 
temelji na .sposobnosti ali se- 
niornc-sti,. na enakopravni 
ba-zi ali. na poli tiki podjetja?

Najbolje je izpopolnjevati 
prosta mesta tako :z ljudmi 
iz podjetja, kakor z ljudmi 
od zunaj. To pomeni, da 
podjetje vedno gleda zno
traj na potencialne kandi
date, briga se za njihov raz
voj, Mjub temu pa jemlje 
dovolj ljudi od zunaj, da bi 
se obdržal potreben tekmo
valni duh in »oplemenitila 
kri«.

Ker taka kadrovska politi
ka sili človeka, da se s štu
dijem in prakso stalno fepo- 
polnjuje, dajem tej točki vi
soko oceno.

TEHNIČNI (STROKOVNI)
RAZVOJ
Ali vam podjetje nudi 

možnost za tehnični ..oziroma 
strokovni razvoj? Ali pospe
šuje -participacijo, v Jzpopol- 
, njevalnih .in ' izobraževalnih 
programih, k jer se lahko iz
popolnjujete in vzdržujete 
vaša tehnično (oziroma .stro
kovno) kompetenco' na so
dobnem nivoju? Podjetje je 
le na taki tehnični in .stro
kovni višini, na kakršni so 
njegovi .kvalificirani tehniki 
in .strokovnjaki.

To je izredno važno za in
ženirja, ki noče, da bi v 
strokovnem smislu zastarel. 
Zato ocenjujem to točko pre
cej visoko.



Šponno srečanje
»Niko

Beseda o naših kurirjih
a T e s la « : » Iskra«

V soboto, 10. juhija je 
»ELEKTROMEHANIKA« v 
Kranju sprejela v goste več 
kot dvesto članov delovnega 
kolektiva »NIKOLA TESLA« 
iz Zagreba. Pred tem so bili 
številni člani iz obrata ATN 
na strokovni ekskurziji pri 
njih. Po prihodu v Kranj so 
si gostje najprej ogledali pro
izvodnjo. Najbolj pazljivo so 
si ogledali obrat telefonije, 
ker imajo tudi sami podobno 
proizvodnjo izdelkov. Večina 
je ocenjevala proizvodni pro
ces pohvalno,. posebno neka
tere tehnološke rešitve.

Od 13. do 17. ure so bila 
športna tekmovanja. Slabo 
vreme je nekoliko kvarilo 
razpoloženje in otežkočalo 
tekmovanje v rokometu in 
nogometu. Ne glede na to je 
bilo precej vztrajnih navija
čev, ki so bodrili tekmovalce 
pri njihovem napornem giba
nju po lužah. Zadovoljiv 
pbisk je tudi pri ostalih tek
movanjih.

REZULTATI:

ŠAH
Iskra »Elektromehanika« 

Nikola Tesla rtflaiffli 
NAMIZNI TENIS 
Iskra »Elektromehanika« 

Nikola Tesla 10:0 
STRELJANJE
Iskra »Elektromehanika« : 

Nikola Tesla 1283:910 
KEGLJANJE
Iskra »Elektromehanika« : 

Nikola Tesla 559:458 
ROKOMET
Iskra »Elektromehanika« : 

Nikola Tesla 22:4 
NOGOMET
Iskra »Elektromehanika« : 

Nikola Tesla 0:3 
Povratno srečanje je pred

videno v septembru v Zagre
bu. Želimo, da bi se naši 
športniki tam predstavili v 
najlepši luči. Že ob prvem 
srečanju je prevladovalo ge: 
slo: »Važno je sodelovati«.

DOPISNIKI!
Bliža se polletje. Ne pozabite nam 
pisati o polletni proizvodnji!

UREDNIŠTVO

Še pred nedavnim so se ' 
vsako jutro zbirali v dvorišč
ni, kletni sobici, po navadi 
tudi pozimi ne preveč topli. 
Vsakdo bi jih iskal tam, 
vendar so pred kratkim do
bili novo sobo v prvem nad
stropju, tam' kjer je bilo do 
nedavnega še naše investicij
sko področje, na Miklošiče
vi cesti. Zdaj imajo tu svoje 
»pribežališče«. •

Saj že veste, da govorim o 
naših kurirjih, ki si vsak 
dan izmenjajo pošto iz- to
varn. Osem jih je, pet žensk 
in trije moški, dan za dnem 
oprtanih z zajetnimi torba
mi, v katerih prenašajo vča
sih cele kupe pisem, poročil, 
računov ih kdove i česa še, 
kar je potrebno pri poslova
nju tolikih tovarn. -

Prav je, da tudi o njih kaj 
izvemo v našem listu, saj so 
marljivi, včasih celo bolj kot 
tisti, ki jih zalagajo s pošto, 
skratka — vredni besede in 
pohvale, kajti p o ' kurirji!} 
navadno pošta prej najde na
slovnika, kot če b i j  o poslali 
prek navadnih poštnih zvez.

Za bežen pogovor z njimi 
sem že izbral nesrečen dan. 
Nisem namreč našel tudi 
kurirke iz tovarne elektron
skih naprav. Menda je zbo
lela in tako je tudi nisem 
mogel fotografirati skupaj z 
ostalimi.

Prvo, kar sem opazil, je 
to, da so vedri in dobrovolj- 
ni, čeprav jih včasih naba-

sane' torbe dodobra utrudi
jo, na poti iz tovarn na Mi
klošičevo cesto in nazaj. 
Tudi glede »ažurnosti« v no
vicah jim ni káj reči, šaj se 
med seboj, ko pridejo,, še 
komaj pozdravijo, že se vsu
jejo naj novejše novice iz 
tovarn in odslej sem sklenil, 
da se bom večkrat udeležil 
jutranjega srečanja- naših 
kurirjev, bom tako vsaj 
prišel do hitrih informacij 
in gradiva za list! Pobaral 
sem jih o njihovem delu in 
problemih, saj kot drugi 
ljudje, tudi oni niso brez 
njih. Družno so odgovorili, 
da jim največje preglavice 
povzročajo pošiljke, ki ni
majo popolnih naslovov. Vča
sih. se primeri, da kako 
pismo po nekaj dni prena
šajo iz tovarne v tovarno, 
dokler sjpdnjič ne ugotovijo, 
kje je naslovnik, ki mu je 
bila pošiljka namenjena. 
Torej — vsi, ki pošiljamo 
pošto — pomagajmo in bo
dimo bolj vestni pri naslav
ljanju pisem, saj res ni po
trebno, da bi jim z nepopol
nimi naslovi povzročali teža
ve, náslovnike pa pri tem 
puščali po več dni brez na
menjenih pošiljk.

No, pa s tem njihovih 
tegob še ni konec. Se na 
primer zgodi, da neka enota 
pravočasno ne dobi pošte, 
pisma, dopisa, poročila ali 
kaj podobnega. Jasno — po-

ALI SO VAŠI TALENTI 
IZKORIŠČENI?
Ali ste na delil primemo 

obremenjeni, premalo obre
menjeni, preobremenjeni?

Ali vam je dano le za spo
znanje več odgovornosti kot 
jo v resnici lahko prevzame
te, kar vas izziva in stimu
lira, ali pa ste obremenjeni 
do “skrajnosti, da nobene 
stvari ne morete dobro na
rediti. Ali opravljate delo, 
ki je za vas premalo zahtev
no? Ne moremo vedno dela
ti, kar želimo; so trenutki, 
ko delamo nekaj, kar nam ne 
leži, vzporedno s tistim, kar 
nam nudi zadovoljstvo. Ven
dar, ali_ ste v splošnem, v 
glavnem'zadovoljni z delom, 
s katerim se ukvarjate?

Vsak, kdor se poglablja v 
delo, išče v njem zadovolj
stvo in želi priznanje ža de
lovni uspeh. Ker to ustvarja 
tudi možnosti za poveča
nje sposobnosti, je to važen 
faktor.

STIKI Z VODILNIM 
OSEBJEM IN POMOČ 
Ali obstajajo periodični sti

ki s šefom in kontrola vaše
ga dela? Ali ste zmožni spo
znati smotre vašega dela im 
kako ste pristopili k njiho
vi realizaciji? Ali ste z vašim 
šefom soglasni v interpreta
ciji ciljev vašega dela, od
govornosti in vsega, kar gre 
zraven. Ali pa imate do vse
ga tega različna stališča in 
mnenja?

To je izredno važna po
stavka. Težko sl je zamisliti

dobro organizacijo brez sti
kov z vodilnim osebjem in 
pomoči 'p r i delu.

ALI VAS OBKROŽAJO 
STIMULATIVNI LJUDJE 
Ali so v vašem podjetju 

ljudje), s katerimi pogosto 
prihajate v stik, ki vas sti
mulirajo kot individuum. Ali 
za ideje, ki jim jih posredu
jete, dobite dobro proti
vrednost? |

Važno je imeti stimulacijo 
od zunaj. Delo v zaprti at
mosferi brez kolegov Srna 
lahko za posledico pojema
nje vašega ustvarjalnega za
gona, prav tako pa vam one
mogoča, da bi šli vzporedno 
z razvojem v podjetju in na 
dotičnem področju sploh. 

OKOLJE IN 
NAGRAJEVANJE 
Stvari kot so plače, be

neficije in olajšave so za ve
čino ljudi najvažnejši faktor
ji .pri vrednotenju podjetja. 
Velikokrat je pri tem težko 
ločiti politiko podjetja od 
naše osebne situacije. Ven
dar, če hočemo biti pri oce
njevanju teh točk objektivni, 
moramo poudariti splošno 
politiko podjetja.

PLAČE
Ali vas primerno plačajo, 

v skladu z vašimi izkušnja
mi in odgovornostjo? Po ne
kem času vašega službova
nja v podejtju ste verjetno 
spoznali, da se je vaša ini
ciativa povečala, prav tako 
odgovornost. Ali so ustrezni 
faktorji to opazili in vas za
to primemo nagradili?

Podjetje mora imeti dolo
čen postopek ' preverjanja 
dela svojih ljudi, da prepre
či, da kvalificirani ljudje z 
leti -prakse ne bi bili kazno
vani za svojo zvestobo pod
jetju.

Direktno nagrajevanje je 
verjetno najvažnejši faktor, 
ki ga je treba upoštevati, 
vendar se mora vrednotiti v 
sorazmerju z ostalimi točka
mi. Npr. neko podjetje z vi
sokim plačilnim nivojem 
lahko izplačuje ekstra pre
mije (dobičke), ker ne nudi 
drugih ugodnosti kot ostaia 
podjetja. Torej plačilni nivo 
je ocenjen najvišje od vseh 
točk, toda ocena mora vse
bovati plačilni nivo, plačilno 
politiko in beneficije.

Beneficije
Beneficije so del plačilne 

politike. Prav zato, da bi 
opazili njihovo važnost, jih 
tukaj obravnavamo ločeno. 
Vsako podjetje nudi nekaj 
beneficij.

Mislim, da je povprečje za 
podjetja: prispevek k zdrav
stvenemu varstvu, zavarova
nju, upokojitvi in kreditno 
združenje (credit union). če 
je katera od teh postavk, 
razren kreditnega združenja, 
v celoti plačana od podjet
ja, je to nad povprečjem. 
Razne bonitete in stimulativ
ne nagrade so že skoraj nad 
povprečnimi dajatvami.

Fluktuacija strokovne de
lovne sile
Ali je fluktuacija strokov

ne delavne sile normalna? 
Ali so ljudje v vašem pod

jetju le toliko, da počakajo 
na prvo boljšo priliko kje 
drugje'ali pa zares živijo in 
delajo z duham podjetja? 
Ali nudi podjetje takim lju
dem priliko za napredovanje 
in druge beneficije?

Visoka fluktuacija je znak 
splošnega nezadovoljstva ali 
pa pomeni, da podjetje na
jema delovno silo za izvrši
tev neke pogodbe, po kon
čanem delu pa jo opusti. 
Nizka fluktuacija pa lahko 
pomeni stagnacijo.

Ali obstajajo ustrezne« 
olajšave?
Ali vam podjetje nudi 

ustrezne olajšave pri oprav
ljanju vaših dolžnosti? Olaj
šave zajemajo stvari kot so: 
ustrezni prostori in oprema, 
olajšave pri parkiranju, 
ustrezna administrativna (se
kretarska) pomoč in telefon
ska služba. Ali obstajajo 
ustrezni laboratoriji in teh
nični pripomočki?

če pomanjkanje olajšav v 
splošnem ne vpliva bistveno 
na vaše delo, računamo, da 
so ustrezne. Podjetje, ki nu
di vse naštete olajšave, je 
nadpovprečno.

Geografska lokacija 
Tudi geografsko lokacijo 

podjetja je. vredno upošte
vati. Je . to : provincijsko ali 
mestno področje? Ali je do
ber transport? Ali so na raz
polago dobre hiše ih šole? 
Ali način življenja dotične 
skupnosti ustreza vam in va
šemu temperamentu?

To naj oceni vaš lastni 
temperament.

sledica je telefonska urgen
ca tovarišu ali tovarišici, ki 
bi morala omenjeno pošto 
poslati po kurirju, pa je ni. 
Kdo je kriv,- da pismo ni 
prišlo o pravem času? Kurir 
seveda, ki je pismo verjetno 
kam založil, ker je . . .  V res
nici pa je tovariš ali tovari
šica vse do telefonične ur
gence mirno in lepo pozabil, 
da bi bil dolžan pošto poslati 
do določenega dne in, ko 
»izve«, da naslovnik omenje
nega akta ni dobil, brž sede 
za stroj, »nakleplje« ustrez
no na papir in šele tedaj 
izroči kurirju, da stvar na
slednji dan odnese. Prav go
tovo je takih primerov pri 
naši priznani delovni mrzlici 
precej in kaj rado se pri
meri, da so krivci znani — 
to so seveda kurirji, ki iz 
neznanega vzroka pošiljke 
odnašajo z zamudami. Ni 
prav, da svojo krivdo zvra- 
čamo nanje, da bi oprali 
sebe!

Bodi tako ali drugače — 
prav rad službe ne bi zame
njal z njimi, saj so. naprej 
in naprej na poti, tokrat po 
tovarni, pa spet na zbirno 
kurirsko mesto -in kdove 
kam še vse. Naloženo mora
jo opraviti z .dobro voljo, pa 
naj sije sonce'ali lije dež, . 
pozimi in poleti in nam, ki 
smo med tem v toplih; suhih 
pisarnah, še potožiti ne 
smejo, ker smo mi pravza
prav še večji »reveži«!.

K sreči so dodobra zalo
ženi z dobro voljo, ki jim 
pomaga, da premagujejo 
vsakodnevne tegobe in se 
podvizajo, da pošta čim prej 
pride na pravo mesto. Pa se 
tudi prav! redko zgodi, da 
zaradi njih pošta ne pride 
pravočasno iz tovarne v to
varno, ker pač vedo, kaj jq 
njihova dolžnost! Vem, da 
bi mi zaupali še marsikaj, a 
žal sem moral srečanje s ku
rirji končati, da bi utegnil 
obdelati še kako drugo po-. 
dročje.

Prav gotovo se bomo še 
srečali, kurirji, pa bomo še 
tedaj kakšno rekli!

-ko

POPRAVEK
V prejšnji številki je na

3. strani v članku pod naslo
vom »V zavodu za avtomati
zacijo aktiv ZB« tiskarski 
škrat zamenjal podnaslova 
med slikama. Fotografija v 
prvi koloni namreč predstav
lja tov.' Dušana Slugo, slika 
v drugi koloni pa tov. Stane
ta Bucika, kar s tem poprav
ljamo.

I S K R A  — glasilo delovne! 
ga kolektiva Iskra industrije) 
za elektromehaniko teleko1) 
munik arije elektroniko iflC 
avtomatiko — Urejuje urednfi 
škj odbor — Glavni uredniki 
Pavel Gantar — odgovorni 
urednik: Igor Slavec — izba? 
ja tedensko — Rokopisov 
vračamo — Tisk in klišeji! 
»Cp Gorenjski tisk« Kranj


